
ZAPISNIK 

 

s 29. sjednice Gradskog vijeća Grada Cresa koja je održana 12. studenoga 2024. godine, u Gradskoj 
vijećnici Grada Cresa, s početkom u 17:00 sati.  

Na sjednici je prisutno 12 vijećnika i to predsjednik Robert Kučić te vijećnici: Lara Bressan Matić, 
Marčelo Damijanjević, Mladen Dragoslavić, Marko Kaštelan, Iva Krivičić Miočić, Damir Kučić, Erik 
Mujagić, Roby Orlić, Eđidio Sepčić, Đanino Sučić i Eliana Zec Solina. Odsutna: Natalija Marelić 
Tumaliuan. 

Na sjednici su još prisutni: Marin Gregorović, gradonačelnik Grada Cresa; Marko Ferlora, pročelnik 
Jedinstvenog upravnog odjela; Walter Salković, voditelj Odsjeka za stručne poslove Gradonačelnika i 
Gradskog vijeća; Stefano Negovetić, ravnatelj Gradske knjižnice i čitaonice Frane Petrića (za 2. točku 
dnevnog reda), Jelena Dunato, ravnateljica Creskog muzeja (za 3. točku dnevnog reda), Luka 
Vuković Župan, voditelj Odsjeka za imovinsko-pravne, opće poslove i javnu nabavu (za 5. i 6. točku 
dnevnog reda) i Karmen Surdić Benvin, voditeljica Odsjeka za proračun, financije i računovodstvo 
(za 7. točku dnevnog reda). 

 

Predsjednik Robert Kučić otvorio je 29. sjednicu Gradskog vijeća. 

 

Jednoglasno je usvojen sljedeći  

Dnevni red: 

Usvajanje zapisnika s 28. sjednice Gradskog vijeća održane 12. rujna 2024. godine 

1. Aktualni sat 

2. Izvješće o radu i izvršenje financijskog plana za 2023. godinu Gradske knjižnice i čitaonice 
Frane Petrića 

3. Izvješće o radu i financijsko izvješće za 2023. godinu Creskog muzeja 

4. Prijedlog Odluke o pristupanju Grada Cresa Hrvatskoj udruzi povijesnih gradova – HUPG 

5. Prijedlog Zaključka o sklapanju ugovora o otkupu nekretnine za potrebe izgradnje javne 
prometnice PL5 u Martinšćici 

6. Prijedlog Zaključka o suglasnosti na odluku o dodatnim uplatama članova u kapitalne rezerve 
društva Komunalne usluge Cres Lošinj d.o.o. 

7. Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Proračuna Grada Cresa za 2024. godinu i 
projekcije za 2025. i 2026. godinu s pratećim aktima 

 

Jednoglasno je usvojen zapisnik s 28. sjednice Gradskog vijeća održane 12. rujna 2024. godine. 

 

Ad. 1. 

Marko Kaštelan postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. Zašto smo izgubili savjetodavnu službu za poljoprivredu? Svi drugi naši otoci je imaju, samo 
mi nemamo.  

2. Zapalila se drvarnica u benediktinskom samostanu i potrebna im je pomoć. Da li se što radi 
oko toga, nemaju tople vode, struje i grijanja, da li se šta radi po tom pitanju?  

3. Mišljenja sam da bi na barem 80% pitanja koja se postavljaju na aktualnom satu trebalo biti 
odgovoreno u mjesec dana i da budu riješena. Ne da nam se dešava kao sa Dragozetićima, 
jedva čekam da se ponovi pitanje kad će biti šterna, kad će se izvaditi ova smokva. 

4. Pošto su se onkološki bolesnici zanimali za to pitanje postavio sam ga prošli put i nisam 
dobio dobar odgovor. Mišljenja sam da bi se trebao omogućiti besplatan prijevoz 



 2 

onkološkima bolesnicima kao što to rade u Lošinju, oni voze kombijem od Crvenog križa. 
Trebalo bi se dogovoriti, trebalo bi nekako doći do toga, jer ljudima je stvarno teško kretati 
na put u 5 ujutro s osobnim automobilima ili s autobusom, ne daj Bože, i vraćati se nazad u 7 
navečer. Mislim da je to velika stvar koja bi se mogla riješiti za onkološke bolesnike u gradu. 

Mladen Dragoslavić postavio je sljedeća vijećnička pitanja:  

1. Prvo pitanje je vezano uz održavanje kanala za slivne vode. Svi plaćamo te slivne vode, ali se 
kanali jako slabo održavaju. U posjedu sam fotografija što su mi ljudi slali gdje iz kanala raste 
drveće, što znači da se već dugo vremena to nije napravilo. U slučaju jačih kiša, moglo bi doći 
do začepljenja. To su naslage pijeska do gore. Konkretno, evo, imam fotografije iz Valuna, 
mogu vam to proslijediti pa da vidite. 

2. Zadnji put smo pričali o čistoći grada. Ove godine imali smo nešto malo dužu sezonu, zbog 
dobroga vremena, ljudi su dolazili do 10. i 11. mjeseca. Ovdje dolaze ljudi koji godinama već 
dolaze, znači to nisu gosti koji prvi puta dolaze. Ove godine su čak jedno novo ime za naš 
centar grada smislili, zovu ga Sivograd. Oni bolje od nas, očigledno, primjećuju da nam je 
grad posivio, umjesto da je bijeli. Ja mislim da se radi o samo nešto malo više pranja. Onaj 
bijeli kamen je stvarno, kad se malo bolje zagledate, vidjet  ćete da je promijenio boju u 
tamno sivu. Mi smo navikli, ali budite malo realni. Pogledajte da li bi se što oko toga moglo 
napraviti. Ja mislim da to nije neki veliki posao, da nas baš ne zovu Sivograd. 

Roby Orlić postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. Osim što je grad posivio i pozelenio je jer rastu biljke po rivi, tako da bi se moglo i to srediti. 
Svaki put kad padne kiša, jedan dio grada ostane bez struje. Znate li vi o čemu se radi, gdje je 
problem i kad se to misli srediti. Je li se možda tu radi o nekakvoj naprednoj tehnologiji i 
nekakvoj umjetnoj inteligenciji koja sama gasi javnu rasvjetu kad procijeni da nema ljudi na 
ulici? Taj problem traje već možda i godinu dana, ako ne i duže.  

Eđidio Sepčić postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. Pitanje vezano za nečistoću u centru grada. Na našoj loži nalaze se gnijezda golubova. Mada 
nisam protiv životinja, to moram reći, ali htio bih kad bi se moglo malo urednije održavati taj 
dio. Ipak tu dolaze turisti, svaki autobus koji dođe u Cres, neko polazište im je gradska loža. 
Netko se odmori malo i ima što i vidjeti. Htio bih kad bi se moglo naći neko rješenje, isto 
vezano za čistoću i ako se može napraviti neka sanacija. Golubi će pronaći svoj dom. U blizini 
se nalazi i trgovina, tako da sanitarne, higijenske mjere su dosta kritične. 

2. Pitanje vezano za ulaz u grad, ulicu Turion. Imamo tako još jedan komad makadama, a tamo 
se nalaze stare zidine. Može li se taj dio malo srediti jer ljudi tom skraćenicom često koračaju, 
a nalazi se svakakvih proizvoda po podu. Pa i nekako da se zabilježi da se ipak zna što se tu 
nalazi, da su to ostaci naših zidina.  

Iva Krivičić Miočić postavila je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. Voljela bih da nas gradonačelnik izvijesti o sastanku udruga u vezi Susajde. 

2. Čula sam da je bilo pritužbi stanara Melina V. vezano uz nogostup. Molim o tome, ukratko, 
ako nam možete nešto reći. 

3. Ne znam koliko je to vijećničko pitanje, ali vlada zabrinutost zbog Jadrolinije i svih onih 
medijskih natpisa i reportaža koje smo imali prilike slušati. Znam da je u zadnje vrijeme bilo 
dosta kašnjenja trajekta, i oko pola sata, pa ne znam da li bi bilo pametno u ime Grada poslati 
nekakav dopis Jadroliniji vezano za tehničku ispravnost, da malo umire nas otočane, kojima je 
Jadrolinija i trajekt jedina veza s kopnom. Znamo šta bi bilo da  toga nemamo. 

 

Gradonačelnik Marin Gregorović je dao sljedeće odgovore:  

Pitanja Ive Krivičić Miočić: 
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- Poslali smo Jadroliniji dva dopisa jer su u prvom dopisu odgovorili nešto slično onome što su 
poslali i medijima. Nakon tog smo ponovili dopis u kojem smo tražili da nam specificiraju koji su 
brodovi predviđeni na kojoj liniji jer, da bi se dobila koncesija na pojedinu liniju, brodar mora 
osigurati brod, dakle navesti koji je brod, kojih je karakteristika i moraju imati zamjenski brod u 
slučaju da se dogodi nekakva takva situacija. Još smo tražili i kad su bili servisi i kakvo je stanje flote, 
ali nismo za sad dobili odgovor. To je bilo u ono vrijeme kad se ta nesretna situacija dogodila, 
međutim, ponovit ćemo, možda je to način.  

- Radi se o dijelu Melina V. na kojem još nije uređen nogostup koji je predviđen urbanističkim 
planom već dugi niz godina. Predviđen je na mjestu gdje se trenutno nalaze parkirana vozila. Mi 
smo obavili razgovore sa stanarima i obavijestili ih da bi mi tamo trebali urediti nogostup. I naravno 
da je to izazvalo malo nelagode kod njih jer su navikli na određeni režim parkiranja u zadnjih 
tridesetak godina. Nakon drugog sastanka mislim da smo došli do nekog povoljnijeg rješenja, 
kompromisnog načina da oni osiguraju parkiranje, kao i drugi dijelovi Melina, pretežito na svojim 
parcelama, a da se nogostup realizira. Treba uzeti u obzir da se tamo uredila cesta, da ta cesta spaja 
dvije županijske, gornju i donju, i promet se povećao. A i drugi dio Melina, odnosno Sveti Andrej, 
kreće u realizaciju stanovanja i drugih namjena koje su tamo predviđene, tako da će se frekvencija 
vozila povećati, a nogostupa nema. Nogostup ćemo svakako planirati u proračunu za iduću godinu. 
Projekt smo prezentirali i sad je na stanarima da povratno jave svoje mogućnosti otvaranja kolnih 
prilaza, tako da im na taj način izađemo u susret, da mogu realizirati parkiranje na svojim parcelama 
i ono što to zahtijeva. 

- Da, održali smo sastanak s udrugama koje su se pojavile na sastanku i prezentirali im rješenje. 
Neke od udruga su imale prijedloga koje smo uzeli u razmatranje vezano za korištenje prostora. 
Mislim da tu u tom smislu ne bi trebalo biti problema jer prostori bi trebali biti namijenjeni onako 
kao što smo njima i rekli i s čime su oni zadovoljni. Prostorom netko treba upravljati kad prostor 
bude konačno uređen. Nemoguće je to prepustiti nekoj pojedinoj udruzi da ona sama time 
gospodari jer to se pokazalo dosta neefikasno u praksi. To bi trebao biti prostor koji je namijenjen 
svim udrugama po potrebi, ali s upravljanjem i naravno, s nekakvim ugostiteljstvom kako je 
predviđeno po projektu. A u dvorani su predviđeni projektori, kino platno i, naravno, uređenje te 
dvorane u tom smislu. Dogovorili smo da kad bude konkretnija faza uređenosti, u smislu da se može 
lakše prostorom kretati, da će udruge moći razgledat taj prostor i dati možda još koju ideju koja ne 
zahtijeva, naravno, intervenciju u sam projekt i građevinsku dozvolu. Sitne preinake se može 
napraviti jer to je nešto što bi trebalo služiti udrugama. 

Pitanja vijećnika Sepčića.  

- Ulaz u grad, govorite o prolazu iza cvjetnjaka? Slažem se, ima takvih situacija u našem gradu koje 
zahtijevaju uređenje, pa po nekim prioritetima možemo tamo planirati da se nešto popravi. 
Vjerojatno će se onda, samim time, nadam se, taj prostor manje koristiti za ono što se sad koristi. A 
što se tiče samih zidina, svaka takva intervencija u kojem mi nešto u staroj jezgri pokušamo 
intervenirati u prostor koji je zaštićen, bilo da objašnjavamo ili interpretiramo ili pokazujemo, ne 
radimo bez konzervatora jer je to zaštićena zona. Dosta je riskantno raditi nešto za što nemamo 
suglasnost konzervatora. 

- Ako se ne varam, možda je u prošlom mandatu ili ranije jedan vijećnik to postavio koji sad više nije 
u vijeću, a sjećam se još jednog nekadašnjeg gradonačelnika i onda i gradskog vijećnika kojem je to 
isto tako smetalo. Postavljene su one špice koje očito ne funkcioniraju. Problem golubova i galebova 
je takav da i kad se to očisti ne možete biti sigurni da se neće pojaviti  kroz neko kratko vrijeme i 
opet unerediti prostor. To se često događa, recimo, na onom zapadnom dijelu obale, kad djelatnici 
Komunalnih usluga prođu, nakon nekog vremena se dogodi da se opet stvore galebovi, pogotovo 
ako je netko bacio komadić hrane. Ali evo jedna zanimljivost, dosta vas to možda i zna, ali netko je 
možda to i zaboravio. Kad uđete gore u stari gradski sat, možete naći golubarnik koji je betoniran 
vjerojatno u nekom novijem razdoblju, ali se pretpostavlja da je tamo ipak nešto duže, sigurno 
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nekih stotinjak godina. To znači da su nekad golubovi bili dio života ovog grada, imali su neku svoju 
ulogu, tako da ih je teško istjerati iz centra grada, ali se može naći neko tehničko rješenje da taj dio 
bude primjerenije uređen.  

Pitanje vijećnika Orlića:  

- Bili su neki popravci na instalacijama, odnosno na sustavu, HEP je nešto radio. Ako na to mislite, 
ako mislite na javnu rasvjetu na samom trgu, to se zbog podizanje mora događa da iskače tamo jer 
je tako nisko postavljeno. To nije unazad nekoliko godina, to je unazad možda i dvadesetak godina. 
A u ovom dijelu, ako me pamćenje služi, to je bilo nešto i proljetos, izašle su interventne službe na 
teren, ali mislim da nisu uspjeli utvrditi točno gdje se nalazi kvar. Provjerit ćemo s Elektroprimorjem 
Rijeka da vidimo imaju li u planu neke sanacije tog dijela. Dakle, ne znam konkretno na koji dio se 
odnosi Vaše pitanje, znam da se na jednom dijelu događalo, ali možda ćete poslije pojasniti. 

Pitanja vijećnika Dragoslavića:  

- U vezi održavanja kanala slivnih voda slažem se, u pravu ste. Kad naletimo na to i sami šaljemo 
fotografije. Mi imamo ugovoreno s našim komunalnim društvom da se to održava i to mi, naravno, 
plaćamo. Oni to trebaju čistiti, a ako je negdje zaraslo, hvala što ste javili, to ćemo poslati njima pa 
će intervenirati. 

- Što se tiče čistoće, rekao sam i sam da to nije ona razina koja želimo da bude, na koju smo navikli. 
Ali kako ste naveli ovo Sivograd, onda ću vam navesti nekoliko primjera. Dakle, imam sreće da imam 
svjedoka, bio sam na šetalištu i jedan gospodin me zaustavio, nije sa Cresa i rekao „Gradonačelniče, 
mogu Vam nešto reći?“. Naravno, ja sam stao, pretpostavljao sam da je nekakva kritika, obično me 
zato zaustavljaju ljudi. Rekao je „Pa grad vam je sjajno čist. Baš sam zadivljen!“ Ja sam rekao 
„Dobro, nemojte biti ironični, trebamo biti čišći?“ On je rekao „Pa vi ne znate kako to izgleda u 
drugim gradovima? Tako da mislim da ste vi jako uredni.“ I evo, imao sam svjedoka jer  interventne 
službe su bile u blizini, na šetalištu. Tako da nisam izmislio priču. Ali slažem se, čistoća je, ovo ljeto, 
pogotovo u prvoj polovici bila naš problem jer nije bila adekvatno organizirana. I to je nekakva 
borba s kadrom koja se pred nama nalazi jer teško je naći ljude za taj posao. Onaj profil ljudi koji 
smo mi navikli danas pomalo, da ne kažem, izumire, ali odlazi, završava svoj radni vijek. Rekao sam 
kad su neki od njih otišli u mirovinu, a relativno nedavno su bili na održavanju u centru grada, da 
sam primijetio smanjenje standarda čistoće nakon njihovih odlazaka u mirovinu. A znate tko je 
nedavno otišao u mirovinu? Eto, pokazuje se koliko su ti ljudi vrijedni. Što se tiče kamena, kad se 
opere bude nešto svjetlije. Ali, recimo, sad imamo uvjete, u ulicama koje sad radimo, Sveti Sidar i 
Ante Tentora. Konzervatori su izričito tražili da kamen ne bude čiste bijele boje, jer oni to ne žele, 
nego da ima neku nijansu. S obzirom da se tim dijelovima puno prolazi i da su trošni, da dobiju 
nekakvu, neću reći patinu, ali nekakav standard. Slažem se da možda može biti bjelji i čišći. Na tome 
ćemo poraditi s Komunalcem da kad prolaze s onim uređajem detaljnije operu one dijelove koje je 
moguće, ali kažem, nešto se s godinama ipak troši. 

Pitanja vijećnika Kaštelana:  

- Problem je u tome što to striktno organizira Crveni križ. Tako se jedino pokriva taj prijevoz. Mi bi 
trebali imati neki popis ljudi. Ja sam razgovarao s ravnateljem Crvenog križa i izrazio spremnost. 
Naravno da ćemo se mi u to uključiti i, na kraju krajeva, Primorsko-goranska županija je to krovno 
organizirala. Dakle, nije stvar uopće sredstava, stvar je samo interesa i organizacije. Oni su napravili 
nekakav anketni upitnik, vjerojatno u Lošinju i dobili podatke kome treba i na koji način bi to i u koje 
vrijeme bi se koristilo. Mi to za sad nemamo, ali bude li  se to dogodilo, naravno da će ti ljudi imati 
tu uslugu. Kažem, za sad ispada da ljudi ipak više vole u privatnosti svojih odlaziti na te preglede jer 
tako su sigurniji. Ali ako postoji za to interes, evo ja molim da se nama obrate, pa ćemo mi Crvenom 
križu onda proslijediti interes i reći da smo mi zainteresirani da se za te ljude to organizira. Taj 
kombi ionako ide iz Lošinja i lako će pokupiti ljude iz Cresa. 

- Što se tiče komentara na odgovore na vijećnička pitanja, ja se trudim uvijek odgovoriti na 
vijećnička pitanja, a nekad realizacija ne ovisi samo o nama i neke stvari su dugoročni projekti i 
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neke, naravno, negdje i zapnu. Proces postoji, dakle kad se nešto radi, onda se mora ugovoriti 
nabava. To su sve stvari koje, nažalost, traju i teško je sve realizirati odjednom. Ali evo, prihvaćam, 
ako nešto nije, ili mislite da je trebalo biti brže, tu smo na raspolaganju.  

- Informiran sam o samostanu benediktinki, javio mi se zapovjednik i predsjednik DVD-a kad se to 
dogodilo. Plan je da se čujemo s njima, da vidimo u kojoj fazi i na koji način one to misle raditi. 
Nažalost, koliko to sad grubo zvuči, one imaju nekakve uvjete kad nešto idu sanirati zato što je to 
zaštićena zgrada. Po fotografijama mi se čini da se to može sanirati sa ne tako velikim zahvatima, ali 
ja nisam siguran, nisam tamo bio, samo sam dobio fotografije. Mi ćemo, u svakom slučaju, naravno, 
javiti se i pomoći, jer kad god su nešto od nas tražile, mi smo tu bili na raspolaganju, tako da ćemo 
biti i ovaj put.  

- Savjetodavna služba je imala čovjeka koji je dolazio s Krka, sad možda nije dolazio. Provjerit ćemo. 
Mislim da je nedavno bio neki sastanak u gradskoj vijećnici za poljoprivrednike, ali evo, provjerit 
ćemo pa ćete dobiti pisani odgovor jer moramo i mi pisano zatražit.  

 

Na dobivene odgovore očitovao se vijećnik Kaštelan koji je komentirao gradonačelnikove odgovore. 

 

Ad. 2.  

Stefano Negovetić obrazložio je Izvješće o radu i izvršenje financijskog plana za 2023. godinu 
Gradske knjižnice i čitaonice Frane Petrića. 

U raspravi je sudjelovao predsjednik Vijeća Kučić. 

O Izvješću se nije glasovalo već su ga vijećnici primili na znanje. 

 

Ad.3. 

Jelena Dunato obrazložila je Izvješće o radu i financijsko izvješće za 2023. godinu Creskog muzeja. 

U raspravi su sudjelovali vijećnica Bressan Matić i gradonačelnik Gregorović. 

O Izvješću se nije glasovalo već su ga vijećnici primili na znanje. 

 

Ad.4. 

Marin Gregorović obrazložio je Prijedlog Odluke o pristupanju Grada Cresa Hrvatskoj udruzi 
povijesnih gradova – HUPG. 

U raspravi su sudjelovali vijećnici Damijanjević, R. Kučić, Dragoslavić, Sučić i Orlić. 

Nakon rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Odluke o pristupanju Grada Cresa Hrvatskoj udruzi povijesnih gradova – HUPG 
te će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Ad.5. 

Luka Vuković Župan obrazložilo je Prijedlog Zaključka o sklapanju ugovora o otkupu nekretnine za 
potrebe izgradnje javne prometnice PL5 u Martinšćici. 

Bez rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Zaključka o sklapanju ugovora o otkupu nekretnine za potrebe izgradnje javne 
prometnice PL5 u Martinšćici te će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 
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Ad.6. 

Luka Vuković Župan obrazložilo je Prijedlog Zaključka o suglasnosti na odluku o dodatnim uplatama 
članova u kapitalne rezerve društva Komunalne usluge Cres Lošinj d.o.o. 

U raspravi su sudjelovali vijećnik Sučić i gradonačelnik Gregorović. 

Nakon rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Zaključka o suglasnosti na odluku o dodatnim uplatama članova u kapitalne 
rezerve društva Komunalne usluge Cres Lošinj d.o.o. te će se objaviti u “Službenim novinama Grada 
Cresa”. 

 

Ad.7. 

Karmen Surdić Benvin obrazložila je Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Proračuna 
Grada Cresa za 2024. godinu i projekcije za 2025. i 2026. godinu s pratećim aktima. 

U raspravi su sudjelovali vijećnik Sučić i gradonačelnik Gregorović. 

Nakon rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Proračuna Grada Cresa za 2024. godinu 
i projekcije za 2025. i 2026. godinu s pratećim aktima te će se objaviti u “Službenim novinama Grada 
Cresa”. 

 

U 18:51 sati predsjednik Robert Kučić zatvorio je 29. sjednicu Gradskog vijeća. 

 

KLASA: 021-01/23-01/8 

URBROJ: 2170-4-03-01/01-24- 

Cres, 12. studenoga 2024. 

 

Zapisnik sastavio:       Predsjednik Gradskog vijeća: 

Walter Salković       Robert Kučić 


